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(ter voorbereiding van een overleg)

Betreft Expertmeeting Fieldlab evenementen

Vergaderdatum en -tijd 7 oktober 2020 18:00

Vergaderplaats Webex

Paraaf DGV

1 Aanleiding en doel overleg

Tijdens deze bijeenkomst presenteren de experts die betrokken zijn bij het

fieldlab evenementen hun plannen om snel met de experimenten

(pilotevenementen) te kunnen starten. Deze pilots zijn bedoeld om een set

van maatregelen samen te stellen die het mogelijk maakt op een veilige en

verantwoorde manier meer publiek bij evenementen toe te laten. Dit kan ook

betekenen dat bestaande maatregelen, zoals de 1,5 meter afstandsnorm, in

de experimentele setting worden losgelaten. Deze expertbijeenkomst is een

vervolg op het gesprek dat uw collega Grapperhaus op 3 september met de

sector heeft gehad en waarin hij hen om uitgewerkte plannen heeft gevraagd.
De sector legt nu vier beslispunten aan u voor.

2 Deelnemers overleg
Namens het kabinet:

— Mona Keijzer, staatssecretaris EZK (aanwezig in de zaal) (voorzitter)
- van Engelshoven, minister OCW (via webex)

- Tamara van Ark, minister MZS (via webex)

Namens het fieldlab evenementen:
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Datum

3 Te bespreken punten
10/7200

- Zie bij gevoegde agenda (bijlage 1)

4 Advies en toelichting

e U kunt beginnen met uw gevoel voor de economische druk waaronder de

branche staat, over te brengen. U kunt uw waardering uitspreken voor het vele

werk dat de afgelopen tijd is verzet. Er ligt nu een gedegen plan en men heeft

veel gedaan met onze eerdere opmerkingen, bijvoorbeeld door een groot aantal

onafhankelijke onderzoekers bij het fieldlab te betrekken.

e U kunt ook nog eens benadrukken dat het kabinet het belangrijk vindt om

perspectief te bieden: wat kan er, gegeven de omstandigheden. Maar we moeten

realistisch zijn: onder de huidige omstandigheden van de epidemie en de

oplopende cijfers is experimenteren met grote groepen te riskant. Hiervoor moet

er weer een dalende trend zijn richting risiconiveau ‘waakzaam’.

e U kunt akkoord gaan om aan het RIVM - in plaats van zoals eerder door de

minister van JenV gezegd, aan het OMT - advies te vragen over de validiteit van

de onderzoeksopzet. U kunt toezeggen dat u de adviesvraag zo snel mogelijk in

gang zet.

* U kunt de suggestie doen dat de branche de experimenten tot in detail

voorbereidt, in stappen van klein naar groter.

* U kunt aangeven dat het daadwerkelijk starten van experimenten echt een apart
besluit is (bestuurlijk go/no go-moment); dit besluit kan nu niet genomen worden.

En aan dat besluit kan de branche ook geen rechten ontlenen.

Onderzoeksopzet Fieldlab

en zullen de plannen van het fieldlab toelichten

(zie bijlage 2). Men wil verschillende pilots uitvoeren om, wetenschappelijk

onderbouwd, een set van maatregelen te ontwikkelen die het mogelijk maken

op een veilige en verantwoorde manier meer publiek bij evenementen toe te

laten. Bij de pilots wordt een groep gerenommeerde wetenschappers
betrokken van onder meer Radboudumc, TNO, Universiteit Twente, TU

Eindhoven, Breda University of Applied Sciences, Regieorgaan SIA en Unlock

Amsterdam.

Er wordt onderscheid gemaakt in 4 typen evenementen die qua risicoprofiel
voor de overdacht van Covid-19 verschillen:

I. Binnen passief: zakelijke bijeenkomsten, congres, theater, bioscoop;
II. Binnen actief: concert, indoor sportwedstrijd;
III. Buiten actief: concert, outdoor voetbalwedstrijd;
IV. Buiten actief festival: festivals, kermis.

Per type worden 2 pilots voorbereid. In deze pilots wordt een set van

maatregelen uitgetest die er voor moet zorgen dat de bezoekers geen hogere
kans lopen op een besmetting met Covid-19 dan hun leeftijdsgenoten in de

open bevolking. Maatregelen zijn bijvoorbeeld: triage, sneltests, persoonlijke

beschermingsmiddelen, luchtventilatie, hygiéne en crowd control.
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i # _ 10/6/2020

Na de presentatie zal I anit de positie van de
1

Veiligheidsregio op de plannen reflecteren. NB hij is ook betrokken bij het

Eurovision Songfestival in Rotterdam.

Stas EZK zal na het overleg een terugkoppeling geven aan alle branche-

organisaties (waaronder NOC*NSF en KNVB). U hoeft daar niet bij aanwezig

te zijn.

Beslispunten

Tijdens de expertmeeting wil de sector beslissingen op de onderstaande

punten:

1. Akkoord op het voorleggen van de vier typen evenementen aan het OMT

zodat zij kunnen adviseren of deze 4 typologieén (met de inbegrip van een

uitgewerkte set van preventieve maatregelen) de basis kunnen vormen voor

de praktijktesten en mogelijk latere aanpassing van beleid en sectorale

veiligheidsprotocollen.

Toelichting
Om te komen tot een veilige en verantwoorde capaciteitsvergroting wil het

Fieldlab data generen waarmee een basis gecreéerd wordt waarop het kabinet

en de veiligheidsregio’s besluitvorming kunnen voorbereiden en protocollen

aangepast kunnen worden. Hiertoe hebben zij evenementen onderverdeeld in

vier types overeenkomstige dynamiek en op basislocatie (binnen- of

buitenruimten). Per type wil men onderzoeken welke set aan maatregelen

samengesteld kan worden om te komen tot het veilig en verantwoord

bezoeken van een evenement. Als de overheid deze typologieén kan

accepteren, biedt dit een goed uitgangspunt voor het koppelen van

maatregelen in het beleid en kunnen maatregelen helder uitgedragen worden.

Ons advies

U kunt inbrengen dat het RIVM advies wordt gevraagd.
Een aandachtspunt is dat men de maatregelen van het Kabinet wil verbinden

aan deze typeringen. Ons advies is om dit af te houden, omdat we nu de

maatregelen algemeen hebben opgesteld en dit voorstel zou betekenen dat

zij beleidsmatig gaan bepalen hoe wij de maatregelen moeten gaan indelen.

2. Akkoord om, na RIVM-advies en goedkeuring door het Kabinet, te kunnen

starten met het voorbereiden en uitvoeren van pilotevents type I en II, III, IV
— starten met type I - rond eind oktober en begin november (mits het

epidemiologisch beeld dit toelaat).

Toelichting:
De sector heeft uiterlijk 1 januari toekomstperspectief nodig waarmee men de

voorbereidingen voor 2021 kan opstarten. Zonder deze stip op de horizon, is

het onmogelijk om evenementen als Dutch Grand Prix, Lowlands, Eurovision

Songfestival, EK voetbal, IBC, Business Boost Live met de benodigde

bezoekerscapaciteit mogelijk te maken.

De pilot-events moeten resulteren in een optimale set van (vervangende)

maatregelen die doorvertaald kunnen worden naar beleid. Deze set aan

maatregelen kan namelijk ook inhouden dat bestaande maatregelen worden
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losgelaten. Deze optimale set van maatregelen zou dan een tussentijdse
Dam

bezoekerscapaciteitsverhoging naar 50% bezetting mogelijk maken. Deze
10/7200

verhoging is voor de eventsector een belangrijke en noodzakelijke stap naar

toekomstperspectief. Tevens biedt dit mogelijkheden voor de samenleving om

veilig en verantwoord weer deel te kunnen nemen aan verschillende type

evenementen en winst te maken. Dit tweede perspectief is voor het kabinet

ook van belang, waarvoor ook andere stappen worden ondernomen.

Ons advies:

Wij raden u aan om hier niet mee akkoord te gaan. U kunt aangeven dat u de

zorgen van de sector begrijpt en serieus neemt maar dat het nu niet

verstandig is om al ver op de zaken vooruit te lopen. We moeten eerst kijken
hoe het virus zich ontwikkelt en of er meer maatregelen nodig zijn. U kunt

aangeven eerst het RIVM-advies af te wachten, voordat de volgende stappen

kunnen worden gezet en toezeggingen worden gedaan. Hierbij is het

essentieel dat het in het epidemiologisch beeld verantwoord moet zijn om de

testevents te faciliteren.

3. Akkoord, dat de Eventsector betrokken wordt bij validatie sneltesten.

Toelichting:
De eventsector ziet de sneltest als een cruciale oplossing in het veilig

organiseren van evenementen. Het is de sector eigen om risico reducerende

maatregelen te implementeren in de veiligheidsprotocollen en in de logistieke

organisatie van evenementen.

De sector wordt overspoeld door aanbieders van sneltesten, maar heeft

momenteel onvoldoende inzichten in welke sneltesten toepasbaar kunnen zijn
voor de eventbranche. De sector kan met de juiste inzichten direct een

doorvertaling maken naar de toepasbaarheid van sneltesten op evenementen.

De eventsector verzoekt dringend om onderdeel uit te gaan maken van het

validatieprogramma sneltesten van de overheid.

Ons advies:

Op dit moment zijn er verschillende sneltesten in ontwikkeling. Voor het snel

toepassen van deze testen zijn er vanuit meerdere partijen, zoals VNO-NCW,

verzoeken ontvangen. Voor het valideren van een aantal testen wordt er

reeds samengewerkt met deze sector, zoals met de RAI en TNO (en GGD

Amsterdam). U kunt aangegeven dat we ook voor de eventsector willen

kijken hoe zij ingezet kunnen worden voor het opschalen en uitrollen van de

sneltesten. De GGD'en zullen behoefte hebben aan de power van de

eventbranche om met hun organisatiekracht, locaties en infrastructuur hen te

helpen met de opschaling van teststraten, staat de evenementbranche

daarvoor open?

Echter, het is ook van belang de verwachtingen te temperen. Uit de validatie

van de sneltesten zal moeten blijken in hoeverre de sneltesten bruikbaar

zullen zijn voor het geven van een ‘coronavrij’ test bij toegang tot

evenementen. Een belangrijke vraag die moet worden beantwoord uit de

validatie is namelijk of pre-symptomaten kunnen worden gedetecteerd.

Na het valideren van de sneltesten, komt straks de vraag aan de orde

wanneer en door wie de sneltesten gebruikt kunnen worden. Hierbij is het
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van belang om er rekening mee te houden dat er, zeker in het begin,
Dam

schaarste zal zijn als het gaat om het aantal sneltesten. Dit betekent dat er
10/7200

een afweging gemaakt zal moeten worden over de prioritering. Hierbij heeft

het publieke testbeleid, mensen met klachten zo snel mogelijk zekerheid

geven, een ander doel dan dat van de evenementensector. Het OMT zal ook

nog een advies geven over voorrangsgroepen bij sneltesten (in het geval van

schaarste). Hier kunnen nu dus nog geen toezeggingen op worden gedaan.

4. Indien blijkt dat de uitkomsten van de testevents, validatieprogramma
sneltesten en andere mogelijke onderzoeken aanpassing van de huidige

maatregelen mogelijk maakt, dat de overheid zich inspant om dit zo spoedig

mogelijk om te zetten in nieuw beleid (liefst eind 2020/begin 2021).

Toelichting:
De sector staat op omvallen. Het commerciéle jaar 2020 is zo goed als

verloren. Om het commerciéle jaar 2021 nog mogelijk te maken, is

duidelijkheid gewenst rond eind 2020 en begin 2021. De reden hiervoor is dat

veel Evenementen een lange aanlooptijd nodig hebben en het een tijd duurt

voordat alle voorbereidingen daarvoor getroffen zijn.

Ons advies:

Ook bij dit beslispunt adviseren wij u terughoudend te reageren. U kunt

aangeven dat u begrip heeft voor de moeilijke situatie waarin de sector

verkeert en dat u graag een reéel toekomstperspectief schetst. Maar de

grilligheid waarmee het virus zich ontwikkelt, |laat zien dat we niet te ver

vooruit kunnen lopen. Dat zou ook tot veel teleurstellingen kunnen leiden.

Politiek draagvlak
Vanuit de Tweede Kamer is er veel belangstelling voor dit fieldlab. Er is een

motie aangenomen om deze methodiek ook bij andere sectoren te gaan

toepassen.

Afstemming
Deze nota is afgestemd met directie Sport.

Achtergrond informatie over fieldlab evenementen

e Op 14 mei heeft Hugo de Jonge en aantal andere collega’s uit het kabinet

(stas EZK, min OCW, min JenV) gesproken met vertegenwoordigers van

de evenementenbranche.

e Deze sector is hard geraakt door de corona-maatregelen. Er is toen

gesproken over mogelijke sectorspecifieke financiéle steun en

mogelijkheden om, de komende tijd, verantwoord en veilig evenementen

te kunnen organiseren.
e De sector wilde daarin samen optrekken en - in overleg met overheden en

experts - kennis, ervaringen en expertise bundelen op zoek naar

innovatieve oplossingen. Hiervoor heeft de sector (34 branches) zich

verenigt in de Alliantie Evenementenbouwers (publieksevenementen) en

het Event platform (zakelijke evenementen).
* Op 10 juni was er een vervolgafspraak, voorgezeten door uw voorganger

EEE
arin de alliantie haar eerste plannen heeft

gepresenteerd. Op basis daarvan is de structuur van het fieldlab ingericht.
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e Het fieldlab is formeel van de sector zelf. Zij heeft een stuurgroep

10/6/2020
samengesteld, waarin JenV en EZK als waarnemers namens de

rijkoverheid zitten. De ministeries van VWS, OCW en EZK dragen samen

600.000 euro bij aan de organisatie.
e Op 19 augustus en 3 september heeft uw collega Grapperhaus met de

betrokken organisaties gesproken en hen om uitgewerkte plannen
gevraagd. Deze plannen worden nu door de experts toegelicht.
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